

ليوكائين® بخاخ

مطهر و مخدر موضعي

التركيب :

كل ١٠٠ مل ليوكائين تحتوي :

ليدوكائين ١٠ غ

ستريميد ٠,٠٧ غ

الخواص :

ليدوكائين : مخدر موضعي من زمرة الأميدات ويتميز بفعالية تخدير عالية وسريعة .
ستريميد : تعتبر من المطهرات التي تنتمي الى زمرة مركبات الأونيوم الرباعية لذا فهي تتمتع بالخواص العامة للشاردة الموجبة الفعالة على السطح والتي تتواجد في المحاليل المائية على شكل شاردة موجبة معقدة كبيرة نسبيا تكون المسؤولة عن الفعالية على السطح .
ولذلك فان للمستحضرات فعالية ضد الجراثيم ايجابية الغرام وبتراكيزه العالية له فعالية ضد بعض انواع الجراثيم سلبية الغرام كما ان له فعالية ضد بعض الفطريات والفيروسات

الاستطباب :

ليوكائين مخدر موضعي ومطهر يستعمل في الحالات التالية :

- ١- في الجراحات الفموية الصغرى مثل فتح الخراج والدمامل السطحية .
- ٢- خلع الاسنان المسوسة او المخلخلة و خلع اجزاء الجذور .
- ٣- تنظيف اللثة .
- ٤- أثناء عمليات مناظير الجهاز الهضمي ومناظير القصبات الهوائية .
- ٥- تركيب حلقات وجسور تقويم الاسنان واطقم الاسنان .
- ٦- يعمل بفعالية لتخفيف الالم في حالات الجروح والتسلخات الجلدية .
- ٧- مسكن موضعي للألم على مكان حقن الأمبولات العضلية .

مضادات الاستطباب : التحسس للستريميد او الليدوكائين .

التأثيرات الجانبية : تحسس موضعي في حالات نادرة .

طريقة الاستعمال : تركز المنطقة المصابة بليوكائين ٢-٣ مرات يوميا او حسب ارشادات الطبيب .

العبوة : ليوكائين متوفر في عبوة سعة ٦٠ مل، مزودة ببخاخة .

الحفظ : يحفظ بدرجة حرارة اقل من ٣٠ م° .

ملاحظة : ليوكائين للاستعمال الخارجي فقط .

١- الدواء مستحضر يؤثر على صحتك ، واستهلاكه خلافا للتعليمات يعرضك للخطر

٢- يحفظ بعيدا عن متناول الاطفال

**Freesia**
Pharmaceutical Industries

**إنتاج فريسيا فارما**
اليمن - صنعاء
www.freesiapharma.com

Liocaine[®] Spray

Antiseptic and anesthetic

Composition :

Each 100 ml liocaine contains :

Lidocaine	10 g
Cetrimide	0.07 g

Properties :

Lidocaine: is a local anesthetic of the amide type and has a fast and high effectiveness.
Cetrimide: is a quaternary ammonium antiseptic, so it has general properties of cationic surface active agent which exist in the aqueous solutions as a large complex cationic which is responsible for the surface activity.

So it has a greater bactericidal activity against Gram-Positive bacteria and at a higher concentration against some Gram-negative bacteria. It has antifungal activity and is effective against viruses.

Indications :

Liocaine is a local anesthetic and antiseptic used in the following cases:

- 1- Minor oral surgery like opening of superficial abscesses.
- 2- Extraction of deciduous and loose teeth and extraction of root fragments.
- 3- Curettage of the gums.
- 4- For endotracheal intubation and digestive endoscopy.
- 5- Fitting of crown rings, bridges, bands and dentures.
- 6- Liocaine is effective in relieving pain where the skin is broken or when there has been actual removal of the epidermal layer.
- 7- Local anesthetic on the place of muscular injection.

Contraindications :

Sensitivity to Cetrimide or Lidocaine .

Side effects :

A local sensitivity may be observed in rare cases.

Direction of use : Spray affected areas 2-3 daily or as directed by Doctor .

Packaging : Liocaine is available in bottle of 60 ml , with a sprayer .

Storage : Store in below 30 °C .

Notice : For external use only .

- | |
|--|
| <p>1- Medicament is a product which affects your health, and its consumption contrary to instructions is dangerous for you .
2- Keep out of reach of children.</p> |
|--|


Freesia
Pharmaceutical Industries

Produced by Freesia Pharma
Yemen - Sana'a
www.freesiapharma.com